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Рзаева Эльмира  Агакерим кызы  

 

 

Старший преподаватель кафедры русского языка гуманитарных 

факультетов  

Тел: (+99412) 510 36 14  

-mail: rusdili.humanitar@gmail.com 

КРАТКАЯ БИОГРАФИЯ 

 

 

 19 июня 1950 г.  родилась в городе Баку 

 28.12.1939 - родилась в г.Баку 

 1948-1958 - училась в школе №190 

 1958-64 – училась в  Азербайджанском государственном университете. 

 Замужем, имеет 1 ребенка 

 

ТРУДОВАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ 

 

 

 1971 по н. время – старший преподаватель кафедры Русского языка для 

гуманитарных факультетов 

 

ПРЕПОДАВАЕМЫЕ ПРЕДМЕТЫ 

 

 Русский язык 

 

НАУЧНЫЕ ИНТЕРЕСЫ 

 

 

 Работа со студентами – иностранцами, изучающими русский язык 

 

 

СПИСОК НАУЧНЫХ РАБОТ 

 

Книги: 

 

 2014, Пособие по развитию навыков устной речи на материале русских 

пословиц и поговорок. Bakı:  Ləman, 187 s.  

Статьи: 

 2004, Способы семантизации новых слов, Bakı,  «Dil və Ədəbiyyat», s.123-125 

 2005, Эффективность сознательно-практического метода обучения 

иностранных учащихся русскому языку, Bakı,  «Dil və Ədəbiyyat», s.233-234  

 2006, Книги для чтения в аспекте страноведения, Bakı,  «Dil və Ədəbiyyat», s.22-

225 

 2007, О некоторых формах фонетических норм в произношении в процессе 

обучения иностранных студентов русскому языку. Bakı,  «Dil və Ədəbiyyat», 

№1(55), s.227-228  

 2008, Концентрическое расположение учебного материала и выделение 

нескольких этапов обучения Bakı, «Dil və Ədəbiyyat», №1(61), s.211-112 

 2010, Структура урока русского языка. Роль и функции преподавателя русского 

языка. Bakı,  «Dil və Ədəbiyyat»,  №3(74). s.116-117 
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 2011, Выражение тождества, сравнения и сопоставления. Bakı,  «Dil və 
Ədəbiyyat», № 4(80), s.114-115 

 2011, Роль и место аудирования в системе обучения на начальном этапе. 

Bakı,«Dil və Ədəbiyyat»,  № 3(70), s.120-124 

 2012,  Развёрнутый конспект открытого урока по литературе на тему: 

А.П.Чехов «Смерть чиновника». Bakı,  «Dil və Ədəbiyyat», № 1(81), s. 334-337   

 2013, Развернутый конспект  открытого урока на тему: Азербайджанская 

классика литература. «Низами Гянджеви. Жизнь и творчества». Bakı,  «Dil və 

Ədəbiyyat». №3 (87), s.325-328   

 2015, Древнерусское литература (для студентов-иностранцев филологического 

факультета. Bakı,«Dil və Ədəbiyyat»,  s.128-129 

 2016, К вопросу об употреблении видов глагола.Bakı,  «Dil və Ədəbiyyat», №2 

(98) s. 125-127 

 2017, Некоторые аспекты изучения русского языка. Bakı, «Dil və Ədəbiyyat», 

№1, s.116-117 
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BRIEF INFORMATION FORM 

 

 

ELMIRA RZAYEVA 
 

Senior lecturer chair of Humanitarian Faculties of Russian  

 Tel: (+99412) 510 36 14  

 

 

 

 

 

PERSONAL DATA  

 

 

 28.12.1939  was born in Baki  

 1948-1958  went to school №190  

 1958-64  the student of BSU  

 

 

COMPLETE PROFESSIONAL BACKGROUND  
 

 

 1971  the head teacher  of Russian chair  for  humanitarian faculties,  the  Author 

 of more than  15  articles  

 

 

TAUGHT SUBJECTS 

 

 Russan Language 

 

PRESENT RESEARCH INTERESTS  

 

 

 Practical work with foreign students studying Russian language.  

 

 

LIST OF SELECTED PUBLICATIONS  

 

Books:  

 

 2014, the Manual on development of oral speech skills on a material of Russian proverbs 

and sayings. Baku:  

        Laman, 187 p. 

 

Publications: 
 2004, Ways to the semantization of new words , Bakı, “Language and literature”,  s.123-

125 

 2005, Efficiency of a consciouspractical method of teaching Russian to foreign pupils, 

Bakı, s.233-234 

 2006, Books for reading in aspect of region theory, Bakı, “Language and literature”,  s.22-

225 
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2007, About some forms of working off phonetic forms in a pronunciation in the course o

of training of Russian to foreigners, Bakı,  “Language and literature”, s.227-228  

 2008, A concentric arrangement of a material and allocation of some stages of study, Bakı, 

“Language and literature”, s.211-112 

 2010, Structure of the Russian lesson. Role and functions of the Russian lecturer. Bakı,  

“Language and literature”, №3 (74), s.116-117 

 2011, Role and the place of audition in the learning system in primary stages. Bakı,  

“Language and literature”, №3 (70), s.114-115 

 2011, the expression of identities, comparison and confront. – “Language and literature”, 

№4 (80), s.120-124 

 2012, the Developed abstract of an open literature lesson on the theme: “A.P.Chekhov. 

Death of the official”. Bakı,  “Language and literature”, №1 (81), s. 334-337   

 2013, the Developed abstract of an open literature lesson on: “the Azerbaijani classical 

literature. Nizami Ganjevi. A life and creativity”. Bakı,  “Language and literature”, №3 

(87), s.325-328   

 2015, Ancient Russian literature (for foreign students of the Faculty of Philology). Bakı, 

“Language and literature”,  

    s. 128-129 

 2016, To usage of the verb’s kind. Bakı, “Language and literature”, №2 (98) s. 125-127 

 

 

“____”_____________ 20___ 

 

Signature: /                          / Rzayeva E.А.   

 

 


